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Radu Hanga, BVB: Una dintre oportunităţile mari este reconstrucţia 
Ucrainei 

 

România va trebui să contribuie financiar la reconstrucţia Ucrainei 

înainte de a putea beneficia de oportunităţile generate de acest proces, 

a afirmat Radu Hanga, preşedintele Bursei de Valori Bucureşti (BVB), în 

cadrul Forumul Investitorilor - 2025: Provocările şi oportunităţile anului. 

 

România şi reconstrucţia Ucrainei: costuri, oportunităţi şi impact asupra 
pieţei de capital 

Radu Hanga a subliniat că, deşi se discută despre posibilele beneficii 

economice pe care România le-ar putea obţine în urma reconstrucţiei 

Ucrainei, trebuie avut în vedere că ţara noastră va trebui să suporte o 

parte din costurile necesare acestui proces. El a explicat că fondurile 

estimate pentru reconstrucţia Ucrainei, care se ridică la aproximativ 500 

de miliarde de euro, vor proveni în mare parte din Europa. 

În opinia sa, cea mai importantă oportunitate pentru România este de a 

trăi într-un mediu mai stabil, ceea ce implică în primul rând o 

detensionare a conflictului din Ucraina şi crearea unor condiţii favorabile 

pentru dezvoltare economică în regiune. 

„Cred că una dintre oportunităţile mari este reconstrucţia Ucrainei. Toată 

lumea se întreabă de unde vor veni cele 500 de miliarde, şi cred că 

probabil că cele 500 de miliarde vor veni tot din Europa, la cum arată 



acum situaţia. Cred că înainte de a ne gândi la beneficii va trebui să ne 

gândim că vom avea şi noi o cotă de contribuţie la sumele care se vor 

cheltui acolo pentru reconstrucţie. Probabil că una dintre cele mai mari 

oportunităţi pentru noi, mergând înainte, este să trăim într-o zonă mai 

liniştită şi asta ar însemna, sigur, ca lucrurile să se calmeze din punct de 

vedere al conflictului din Ucraina şi să trăim într-o zonă în care să existe 

oportunităţi de creştere”, a spus Radu Hanga la evenimentul organizat 

de Ziarul Bursa. 
Evoluţia pieţei de capital şi tendinţele anului 2025 

Întrebat despre perspectivele pieţei de capital în 2025, 

preşedintele BVB a apreciat că există posibilitatea unei volatilităţi 

ridicate şi că tendinţa observată în ultimii ani, de orientare către piaţa 

locală, va continua. 

El a menţionat că una dintre cele mai importante evoluţii pozitive recente 

este creşterea participării investitorilor de retail pe piaţa de capital din 

România. Acest fenomen arată o dependenţă mai mare de capitalul 

local, ceea ce ar putea deveni o tendinţă dominantă în viitor. 

În opinia sa, economia globală se îndreaptă către un model mai 

fragmentat, în care lanţurile de aprovizionare sunt afectate, iar fluxurile 

internaţionale de capital devin mai puţin fluide. Ca urmare, statul român 

şi companiile locale vor depinde tot mai mult de finanţarea internă, iar 

bursa de valori va avea un rol esenţial în susţinerea acestora. 
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Bursa de Valori Bucureşti, un pilon al economiei locale 

Radu Hanga a insistat asupra importanţei creşterii vizibilităţii companiilor 

româneşti şi a participării cetăţenilor la piaţa de capital. El a explicat că 



bursa nu este doar un mecanism de acces la capital, ci şi o platformă de 

promovare a companiilor listate, care le oferă vizibilitate şi recunoaştere. 

„Unul dintre cele mai bune lucruri pe care le vedem întâmplându-se în 

ultimii ani este creşterea contribuţiei investitorilor de retail, investitorilor 

locali la bursă. Eu cred că acesta va fi trendul dominant, adică cred că 

lumea care se profilează în continuare este o lume care va deveni tot 

mai puţin globală. Ăsta deja este un trend pe care îl vedem de ceva 

vreme. O lume tot mai puţin globală, o lume în care lanţurile de 

aprovizionare vedem că sunt rupte. Probabil că va fi caracterizată şi de 

rupturi în zona circulaţiei fluxurilor de capital. Probabil capitalul nu se va 

mai mişca atât de liber cum am fost obişnuiţi. Asta înseamnă că 

dependenţa de capitalul local va creşte. O să depindem şi noi şi statul 

român mult mai mult de finanţarea de pe piaţa locală. Şi aş spune la 

bursă, uitându-mă, trebuie să continuăm efortul de a creşte vizibilitatea 

şi de a creşte participarea românilor la piaţă”, a declarat preşedintele 

BVB. 

În viziunea sa, o lume economică mai fragmentată ar putea favoriza 

companiile locale, iar BVB îşi propune să fie un suport solid pentru 

acestea. Preşedintele Bursei a concluzionat că România ar putea avea 

de câştigat din aceste schimbări globale, dacă va şti să îşi valorifice 

atuurile şi să creeze un mediu economic stabil şi atractiv pentru 

investitori. 

 
„Dacă m-aş uita la aspectul pozitiv al unei lumi mai fragmentate este 
faptul că, probabil, vizibilitatea şi importanţa companiilor locale va creşte. 
Şi noi, ca şi bursă, dorim să ne poziţionăm aici ca factor de suport, ca o 
platformă care susţine dezvoltarea companiilor locale. Şi când vorbesc 
despre dezvoltare vorbesc despre mai mult decât doar acces la capital. 
Adică eu cred că bursa este dincolo de o platformă care facilitează 



accesul la capital, este o platformă care asigură vizibilitate companiilor 
care se urcă pe scena bursei. Şi cred că dacă ştim să fim suficient de 
inteligenţi încât să valorificăm atuul acesta, o să avem doar de câştigat”, 
a declarat Radu Hanga. 


